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همهناراضيهايصداوسيما
دمدمه هاي رفتن ع��زت الله ضرغام��ي از صدا و 
سيما است؛ پايان دوره اي 10 س��اله كه با فراز و 
نش��يب هاي فراواني همراه بوده اس��ت، اما شايد 
دوران سراش��يبي صدا وس��يما را بايد در همين 
سال هاي پاياني رياس��ت ضرغامي در رسانه ملي 
دانست؛ دوراني كه هيچ كس از خروجي تلويزيون 
راضي نبود و نيس��ت. البته به حق در اين دوران 
تلويزيون گاه توليدات خوبي هم داش��ته اس��ت؛ 
س��ريال ها و برنامه هايي همچ��ون »پايتخت«، 
»مادرانه«، »زمانه«، برنامه »90« و حتي »پژمان« 
از تلويزيون پخش ش��ده اند و ب��راي مردم جاذبه 
زيادي داشتند اما در مقياس كلي، از يك دورنماي 
واقع بينانه تر، عملكرد تلويزيون آن چيزي نيست 

كه مردم انتظارش را دارند. 
تلويزيون به هيچ وجه مطلوب و مورد قبول ذائقه 
مردم نيست؛ به رغم گزارش هاي از مد افتاده اي كه 
تا همين چند وقت پيش صدا وسيما از سطح كوچه 
و بازار تهيه مي كرد و نمره قبولي برنامه هايش را 

به زور در دس��ت عابران مي چپاند اما ديگر دوره 
اصرار و انكار گذشته است و اگر قرار باشد نتيجه 
آراي يك جامعه آماري واقعي درباره برنامه هاي 
رسانه ملي اعلام ش��ود بدون شك نتيجه گوياي 

اين نارضايتي خواهد بود، حتي عزت الله ضرغامي، 
رئيس رسانه ملي هم در اظهارنظري گفته است كه 

اين خروجي صدا و سيما كيفيت خوبي ندارد. 
شوراي نظارت بر صدا و س��يما هم در عرض يك 
ماه دوبار به صدا و س��يما اخطار داده است؛ يك 
مورد اخط��ار مربوط ب��ه پخش موس��يقي هاي 
س��بك و بي معنا در برنامه ه��اي گوناگون صدا، 
موس��يقي زدگي و موس��يقي محوري برنامه ها و 
استفاده افراطي از آنها بود و مورد ديگر هم مربوط 
به صحنه هايي از سريال »كلاه پهلوي«. اين شورا 
همچنين طي گزارشي عملكرد رس��انه ملي در 
پرداخت به مقولات س��بك زندگي را هم ضعيف 
و نامناس��ب ارزيابي كرده و لازم دانس��ته اس��ت 
تا مديران س��ازمان، توجه بيش��تري به محتواي 

سريال هاي ايراني داشته  باشند. 
كوزيگونيوحريمسلطان

درصدرجستوجويگوگلمردمايران
درباره نارضايتي ها از صدا و سيما از همه نهادها و 
افراد حقوقي كه بگذريم باز هم نقطه س��ر خط به 
واژه مردم مي رسيم؛ مهم ترين قشر براي اظهارنظر 
و قضاوت درب��اره برنامه ه��اي صدا و س��يما. روز 
گذشته هفت صبح گزارش��ي جالب توجه درباره 

نتايج غافلگيركننده يك تحقيق را منتش��ر كرد. 
نگارنده گ��زارش اين روزنامه با اس��تفاده از موتور 
جست و جوگر گوگل، عناوين سريال هايي كه مردم 
ايران بيش از ديگر س��ريال هاي تلويزيون آنها در 

گوگل جست و جو كرده بودند از دل درياي اينترنت 
بيرون كشيده بود؛ جالب توجه است كه سريال هاي 
سطح پايين تركيه اي چون سريال »كوزي گوني«، 
»حريم سلطان« و »عمر گل لاله« در صدر نتايج 
اين جس��ت و جو قرار گرفتند. همان طور كه هفت 
صبح در گزارش خود نوش��ت، اين تجربه گوگلي، 
تابلوي��ي از ذائقه تماش��اگر نرمال ايراني اس��ت؛ 
ذائقه اي كه مطمئناً مي تواند راهنمايي باشد براي 
برنامه سازان و سريال سازان تا ساخته هاي خود را 
در گذرگاه هاي مورد علاقه تماشاگران ايراني پيش 

ببرند و براي جلب رضايت او بكوشند. 
در واقع در يك كلام مردم كش��ورمان اگرچه گاه 
شاهد پخش س��ريال هاي خوبي چون »پژمان« 
بوده اند اما آنه��ا از كليت برنامه ه��اي تلويزيون 
رضايت ن��دارد كه اگر غي��ر اين ب��ود محبوبيت 
برنامه هاي ماهواره اي نزد مردم كشورمان به هيچ 

وجه توجيه منطقي نداشت. 
منشأغيرماليمشكلاتصداوسيما

صدا و س��يمايي كه در اين روزهاي پاياني رياس��ت 
ضرغامي به مش��كلات مالي برخورده است، راه هاي 
بسياري همچون راه اندازي شمار زيادي شبكه جديد 
ديجيتال را ب��راي حل مش��كل مخاطب  زدگي خود 
امتحان كرده اس��ت، اما همه اين راه ها يكراس��ت به 
نقطه نارضايتي كلي مخاطبان از خروجي صدا و سيما 
ختم شده اند. به راستي چگونه بايد از طلسم مشكلات 
صدا و سيما رمزگشايي كرد؟ شايد در همان زمين هاي 
بزرگ جام جم بايد به دنبال پاس��خ مناسب گشت. 
صدا و سيما به ش��مار زياد نيروهايش معروف است؛ 

جمعيتي كه جام جم را به يك شهر تبديل مي كند.
 بخشي از مش��كلات صدا و س��يما درباره ميزان 
كارآمدي اين جمعيت وسيع است. رسانه ملي در 
عصري با شبكه هاي مختلف دنيا رقابت مي كند 
كه بس��ياري از اين ش��بكه ها بر مبنا و محوريت 
تخصص گراي��ي فعالي��ت مي كنن��د و خروجي 
برنامه هاي صدا و س��يما كه به ش��دت بر ضعف 
مديريت برنامه س��ازي و نبوغ و خلاقيت دلالت 
دارد حاكي از كم تعداد بودن جمعيت متخصص 

در صدا و سيما است. 
در اين سازمان بزرگ و چند لايه اتفاقات مختلف 
و عجيب زياد مي افتد و اعمال سليقه هاي شخصي 
و گاه باندبازي و انحصارطلبي نيز در طرد ش��دن 
نيروهاي متخصص و زبده آن بي تقصير نيس��ت؛ 
سريال هايي كه تنها به دست اسامي خاص سپرده 
مي ش��وند و ترانه هايي كه ناز صداي خوانندگان 
نور چشمي را مي طلبند و چهره هاي متخصص و 
موسفيدي كه به دليل بيان نظر و انتقاد از مديري 
از گود تلويزيون بي��رون افتاده اند همگي گوياي 
اين مطلب هستند. مشكلات صدا و سيما يكي دو 
تا نيست و سازماني كه حل مشكلاتش را در گرو 
حل مشكل بودجه خود مي داند بايد ابتدا گره هاي 

درون سازماني اش را باز كند.
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ش��ب آدميان ننگريد، بلكه به راستگويي و 

امانتداري آنان بنگريد.

اهميت امانتداري

درخواست شعراي خارجي كنگره مقاومت براي ديدار با رهبر انقلاب
دبير چهارمين كنگره ش��عر مقاومت بين المللي اسلامي از درخواست 
مس��ئولان اين كنگره براي ديدار ش��اعران با مقام معظم رهبري 
خبر داد و گفت: ادبيات مقاومت اسلامي متولد و به بلوغ خودش 
رسيده است. سردار بهروز اثباتي گفت:ادبيات مقاومت اسلامي 
هم متولد و هم به بلوغ خودش رس��يده اس��ت به نوعي كه در 
گذشته نمي توانس��تيم اين مهم را به صراحت بيان 
كنيم، اما امروز با قطعيت بل��وغ اين ادبيات را 
اعلام مي كنيم. وي اضافه كرد: از شش ماه 
گذش��ته كه فراخوان چهارمين كنگره 
شعر مقاومت بين الملل اسلامي را در 
فضاي مجازي اع��لام كرديم قبل از 

اينكه فراخوان به صورت رسمي منتش��ر شود، 110 رزومه از اس��اتيد و شاعران 
ارسال ش��د در حالي كه هنوز در آغازين راه بوديم. اثباتي تأكيد كرد: كنگره شعر 
مقاومت بين المللي اسلامي به قوت خود رسيده و براي بنده نيز جالب است خارج 
از روال معمولي كه در فراخوان اعلام شده است، بيش از 10 مقاله براي قرائت در 
نشست هاي كنگره به دست ما رسيده است. دبير چهارمين كنگره شعر مقاومت 
ادامه داد: سرمايه فرهنگي كه حول انديشه اسلامي در سطح جهان به وجود آمده 
پاسداش��ت آن را بايد برنامه ريزي كنيم، همچنين بسياري از شاعراني كه در اين 
كنگره دعوت مي شوند مورد عتاب و خطاب دولت هايش��ان قرار گرفته  و زنداني 
مي شوند ، اما با اين حال علاقه مند حضور در اين كنگره هستند. لازم به ذكر است، 
چهارمين كنگره شعر مقاومت بين المللي اسلامي از روز شنبه از 11 آبان تا دوشنبه 

13 آبان سال جاري در استان تهران، قم و كرج برپا مي شود.

محمد حسین جعفريان

بهانه گراني  هاي تازه چيست؟ 
اين روزها س��راغ هر جنس و خدمتي كه مي رويد، به ط��ور خزنده اي دارد 
هفته اي و ماهانه گران مي ش��ود، برخي رسانه ها هم كه پيش از اين چنين 
خبرهايي را با حرارت دنبال مي كردند، گويا دچار مسائل مهم تري شده اند 
و دولتمردان نيز در سوي ديگر سخت سرگرم مسائل سياست خارجي اند 
معلوم نيست در اين ميان تكليف مردم با اين گراني هاي ترسناك چيست؟ 
عرض كردم »ترسناك« چون تا قبل از اين همه بر آن بودند كه علت اصلي 
ترقي نرخ ها، افزايش قيمت طلا و ارزهاي خارجي است كه بهاي تمام شده 
بسياري از كالاها و خدمات را گران مي كند و لذا چاره اي نيست و بايد ساخت. 
از آن سو بحث مديريت ناكارآمد مطرح مي شد و عدم تلاش جدي مسئولان 

مربوطه براي كنترل اين وضعيت و اينكه انتخابات در پيش روست و ...
ش��كر ايزد كه تمام اين موانع عجالتاً بساطش��ان برچيده شده است. نرخ 
دلار و طلا كاهش يافته و مدت هاست يا ثبات نسبي داشته يا رو به پايين 
در حركت بوده اس��ت. دولت تدبير و اميد با مديران ت��ازه نفس آمده اند و 
مهم ترين شعارشان هم ترميم اوضاع اقتصادي مردم و مملكت بوده است. 
با اين احوال ك��ه ارز خارجي ثابت، مديريت كارآم��د در رأس امور و اراده 
لازم براي كنترل گراني ها موجود اس��ت ديگر چرا هم��ه روزه اجناس در 
حال گران شدن بي دليلند؟ با اين احتساب قبول كنيد اين گراني ها الحق 
جاي نگراني و هراس دارد. ه��راس از اينكه برخلاف آنچه دولتمردان ادعا 
مي كنند، قادر به كنترل خاصه خواري سودجويان و ترقي مداوم قيمت ها 
نباشند. فراموش نكنيم يك تصميم خوب به خودي خود عملي نمي شود. 
لذا شعارهاي قشنگ انتخاباتي براي به واقعيت رسيدن نيازمند كار مداوم 
و دلسوزي شبانه روزي مديران اس��ت. اگر بنا بر اين باشد كه تنها در رأس 
ادارات مسئول اين قضايا عده اي جابه جا شوند و بعد به جاي به دنبال كار 
مردم بودن س��رگرم رتق و فتق امور سياسي جناح و طرف خويش باشند، 
بديهي است بدنه سابق به همان سياق قبل كار را پيش مي برد و در بر همان 
پاش��نه خواهد چرخيد. يعني تكرار همان چرخه گراني  هاي كمرشكن و 
اين بار چه بسا شديدتر و براي توده  هاي مردم كمر شكن تر! حداقل انتظار 
مردم در نخستين ماه  هاي مديريت دولت جديد آن است كه اگر گراني  هاي 
بي دليل و عذاب آور قبلي كاهش نيافته و به ارزاني نرسيده، لااقل كنترل 
 ش��وند. لااقل قيمت ها، همان قيمت  هاي كاذبي كه در ماه  هاي نخستين 
امس��ال در همه جا و براي همه كالاها چند برابر شدند، در همان حد باقي 
بمانند و باز هم شاهد گراني در گراني نباشند. اگر چنين شود وقتي نه بهانه 
گراني ارز هست و نه تشنج روابط خارجي و نه مديريت ناكارآمد، آن وقت 

جوابتان براي مردمي كه از اين وضع به ستوه آمده اند چيست؟

عصرروزگذش�تهچهارمين

مصطفيشاهكرمي
نمايش�گاهمليكت�ابدفاعگزارش2

مقدسبههمتس�پاهمحمد
رس�ولالله)ص(تهرانبزرگ،س�ازمانحفظآثارونش�ر
ارزشهايدفاعمقدسس�پاهوبس�يج،وزارتفرهنگو
ارشاداسلاميوديگرمؤسساتومراكزفرهنگيدرمصلاي
امامخميني)ره(باشعار»الگويحماسهساز«افتتاحشد.

اين مراس��م با حضور س��ردار نقدي رئيس س��ازمان بسيج 
مستضعفين، حجت الاس��لام ابوترابي نايب رئيس مجلس 
شوراي اس��لامي، س��ردار كاظميني فرمانده سپاه حضرت 
محمد رس��ول الله تهران بزرگ و ناش��ران و نويس��ندگان 
عرصه دفاع مقدس برگزار شد. پس از خوشامدگويي سردار 
كاظميني به عنوان مجري اين نمايش��گاه، سردار نقدي در 
سخناني با اش��اره به اينكه دفاع مقدس پرافتخارترين برگ 
تاريخ ايران و حتي دنيا به ش��مار مي رود، اظهار داشت: در 
هيچ كجاي تاريخ به ياد نداريم كه ملتي به تنهايي در مقابل 
تمامي ابرقدرت ها ايستاده و سربلند بيرون آمده باشد. اين 
اتفاقي منحصر به فرد براي ايران اسلامي است كه خالق آن 
مردمي هس��تند كه امام راحل در وصفشان فرمود شهادت 
مي دهم اين مردم از مردمان حج��از در عصر پيامبر )ص( و 
مردمان كوفه در عصر اميرالمومنين علي)ع( بهتر و بالاترند. 
آنچه امروز در قالب نمايشگاه و با 6 هزار عنوان كتاب شاهد 
آن هس��تيم، تنها يك قطره كوچك از درياي معارف دفاع 
مقدس اس��ت كه مي تواند تمام آزاديخواهان دنيا را قرن ها 
سيراب كند. اين گنجينه را هر اندازه استخراج كنيم، نه تنها 

كم نمي شود بلكه بيشتر هم مي شود. 
رئيس سازمان بسيج مستضعفين ادامه داد: هر نويسنده اي 
كه قلمي دارد و توانايي به چرخش درآوردنش براي ادبيات 
دفاع مقدس را ندارد، حاصل كارش ناقص است. هر شاعري 
كه نتواند براي موضوع دفاع مقدس شعري بگويد، شاعري 
ناقص اس��ت. همچنين اين موضوع در م��ورد هر هنرمند، 
فيلمساز، نمايشنامه نويس و ناشر هم صدق مي كند. همه ما 
بايد به ميدان بياييم و تلاش كنيم تا اين گنجينه استخراج 

شود و براي نسل هاي بعد باقي بماند. از ميان هزاران كتابي 
كه هر س��اله منتشر مي ش��ود تنها كتاب هاي دفاع مقدس 
و ش��هدا هس��تند كه مورد تقريظ مقام معظ��م ولايت قرار 
مي گيرند و اين نكته بزرگي اس��ت. من ب��ه همين خاطر از 
همه ناشران و نويسندگاني كه با عشق و سوز در اين راه كار 

مي كنند و سختي را تحمل مي كنند، تشكر مي كنم. 

جانشين فرمانده كل سپاه در امر بس��يج در پايان سخنانش، 
استقبال از نمايشگاه فوق را در ميان برگزاري نمايشگاه هاي 
بزرگ فرهنگي و كتاب در تهران قابل توجه دانس��ت و افزود: 
ثبت و انتش��ار آث��ار دفاع مق��دس قدمي بزرگ و ارزش��مند 
اس��ت اما اين موضوع ما را از عمل به خواسته شهدا مستغني 
نمي كند. انقلاب ما براي محو ظلم از تمام عالم ش��كل گرفت 
و بنا بر نص صريح قانون اساسي، هدفش دفاع از مستضعفين 
در تمام گيتي اس��ت. امروز راه ش��هدا نيمه تمام است و ملت 
ايران با ايستادگي و مقاومت تا محو كامل استكبار از دنيا، راه 
ش��هدا را ادامه خواهد داد و به انتظار شهدا و امام راحل كه در 
سخت ترين شرايط و محاصره و تحريم مقاومت كردند، پاسخ 
مي دهد. ملت ايران پاي خود را در جاي پاي شهدا مي گذارد تا 
پرچم اسلام ناب محمدي)ص(در تمام عالم به اهتزاز درآيد، 
چراكه تا ظلم و جور و كفر هس��ت، مبارزه هس��ت و تا مبارزه 

هست ملت مسلمان ايران در صحنه حاضر است. 
گفتني است چهارمين نمايشگاه ملي كتاب دفاع مقدس از 6 

تا 13 آبان در مصلاي تهران برپا مي شود. 

سردارنقديدرمراسمافتتاحيهچهارميننمايشگاهمليكتابدفاعمقدس:

 رهبر انقلاب فقط كتاب هاي دفاع مقدس را
تقريظ كرده اند

حكمتخبربازداشتآهنگرانيچهبود؟
مادري كه مي خواست مردم فكر كنند 

دخترش بازداشت است!
هاديعسگري

روز گذشته يكي از خبرگزاري هاي كشور خبري را مبني  بر بازداشت 
»پ. ن« يكي از بازيگران زن س��ينماي ايران منتشر كرد؛ خبري كه 
به سرعت منتشر و معلوم شد كه منظور از »پ. ن« كسي نيست جز 
»پگاه آهنگراني«. پگاه آهنگراني پي��ش از اين يك بار نيز در جريان 
اتفاقات بعد از انتخابات س��ال 88 بازداشت شده بود. به همين خاطر 
جالب بود كه چرا بايد يك بازيگر براي بار دوم بازداش��ت شود! هنوز 
گمانه زني ها درباره چرايي بازداش��ت پگاه آهنگراني ادامه داشت كه 
تكذيبيه خبر اول منتشر شد. منيژه حكمت، كارگردان سينما و مادر 
پگاه آهنگراني، در مصاحبه اي خبر بازداشت دخترش را تكذيب كرد. 
اما منبع اصلي كه دروغ بازداشت پگاه آهنگراني را منتشر كرده بود، 
كجاست؟ جواب صفحه شخصي منيژه حكمت مادر پگاه آهنگراني 
در فيس بوك است. حكمت در پس��تي كه روي صفحه فيس بوكش 
قرار داده بود، اين خبر دروغ را منتشر كرد. اينكه چرا كارگردان زن 
س��ينماي ايران خبر دروغي را در فيس بوكش قرار داده است و چه 
نيتي از اين كار دنبال مي كند، قضيه اي اس��ت كه مي توان روي آن 
حرف هاي زيادي زد، مخصوصاً اينكه برخي از سينمايي ها به خوبي 
نشان داده اند كه اگرچه در س��ينما هنر خاصي ندارند، اما به خوبي 
در تشويش اذهان عمومي تخصص دارند. يك مادر در فيس بوكش 
مي نويسد كه دخترش بازداشت شده بعد در مصاحبه با خبرگزاري، 
خبري را كه خ��ودش منبع آن بوده اس��ت، تكذي��ب مي كند. چرا 
حكمت مي خواسته مردم فكر كنند دخترش توسط نيروهاي امنيتي 
بازداشت شده است؟ چه نفعي مي تواند در بازداشت يك بازيگر وجود 
داشته باشد كه مادرش پيشگام ش��ده و داوطلبانه خبر آن را منتشر 
كرده است؟ ساختن قهرمان هاي دروغين و اسطوره سازي از افرادي 
كه به نحوي مي خواهند خ��ود را مخالف وضع فعلي نش��ان دهند، 
يكي از روش هايي است كه از اتفاقات سال 78 به بعد بار ها شاهد آن 
بوده ايم. بهتر است بدانيم نشر اكاذيب جرم به شمار مي آيد و پيگرد 

قانوني در پي خواهد داشت!
 اما س��وي ديگر ماجراي ش��تابزدگي و عدم دقت نكردن در صحت 
خبري است كه خبرگزاري در خروجي خود قرار داده است. متأسفانه 
مسابقه سرعت در انتشار خبر باعث مي شود كه گاهي خبرگزاري ها و 
سايت هاي معتبر خبري، نتوانند مميزي درستي ميان خبر و شايعه 
قائل شوند. براي نمونه خبر بازداشت پگاه آهنگراني از منبعي به نام 
فيس بوك منتشر ش��د. فيس بوك ش��بكه اي اجتماعي است كه هر 
ش��خص مي تواند با نام حقيقي يا مجازي خود و حتي با جعل هويت 
حقيقي و حقوقي افراد ديگ��ر در آن صفحه اي باز كند. ش��بكه هاي 
اجتماعي اين امكان را در اختيار كاربران خود قرار مي دهند كه بدون 
نظارت نهاد هاي حكومتي هر مطلبي را روي صفحات خود منتش��ر 
كنند. در سراسر جهان شبكه هاي اجتماعي كاركردهاي خاصي چون 
سرگرمي، دوستيابي يا ايجاد كمپين هاي اجتماعي را دنبال مي كنند. 
شبكه هاي اجتماعي محل خوبي براي رشد شايعات هستند و به همين 
دليل بسياري از كشور ها از جمله جمهوري اسلامي دسترسي به چند 
شبكه اجتماعي از جمله فيس بوك را مسدود كرده اند. حال چرا بايد 
يك خبرگزاري از منبع غيرقابل اعتمادي براي انتشار خبر استفاده 
كند؟ بازداش��ت پگاه آهنگراني يك خبر بود كه مسلماً تأثيري روي 
امنيت ملي و اجتماعي كشور نداشت ولي باب شدن استفاده از منابعي 
چون فيس بوك مي تواند فضا را براي كساني كه مي خواهند از طريق 

نشر اكاذيب و شايعات امنيت كشور را به بازي بگيرند، مهيا كند.

ديدگاه

معاونفرهنگيوزيرارشاددر
مراسمبزرگداشتگرماروديخبر

گفت:نس�لماك�هدرده�ه40و50واقعش�دهبهآقاي
گرماروديپزميدهيم.ايشانجزوكسانيبودندكهبهما
خطميدادندوامروزهمكهباايشانتلفنيتماسداشتم
گفتمكهموس�ويگرماروديبرايمانوس�تالژياست.
به گزارش »جوان«، صبح ديروز مراسم بزرگداشت سيدعلي 
موس��وي گرمارودي ش��اعر معاصر با حضور اهالي شعر و 
ادب در س��راي اهل قلم برگزار ش��د. حجت الاسلام كوشا 
)پژوهش��گر قرآني( در اين مراس��م گفت: وقتي به زندگي 
گرمارودي مي نگريم مي بينيم كه ايشان از سلسله سادات 
هستند و در خانواده مجتهد و عالم و مدرس حوزه و توسط 
اس��اتيدي بزرگ و نامدار به ويژه در حوزه علميه مش��هد و 
تهران تربيت شده اند. طبيعي اس��ت كه شخصيت ايشان 
ويژگي خودش را دارد. جناب گرمارودي شخصيتي است 
با روحيه سلم و مدارا و داراي آثاري ارجمند كه واقعاً آثاري 
ماندگار هس��تند. در ادامه حجت الاسلام مهدوي راد استاد 
دانشگاه و حوزه درخصوص اين ش��اعر اظهار داشت: آقاي 
گرمارودي هم ادب نثر و هم ادب نفس داشتند، شايد گزافه 

نباشد ولي چيزهايي كه برخي در آيينه نمي ديدند ايشان در 
آجر مي ديدند. عليرضا قزوه، شاعر و مدير مركز آفرينش هاي 
ادبي حوزه هنري در اين برنامه گفت: افتخار اين را داشتم 
كه در خدمت استاد گرمارودي باشم و از آن تركيب بندي 
عاشورايي استفاده كرديم. كامران فاني ديگر سخنران برنامه 
در ادامه بيان كرد: براي بنده مايه خوشبختي و مباهات است 
كه در مورد دوست بلند مرتبه ام گرمارودي عرض كنم، قدر 

استاد گرمارودي آنچنان كه بايد شناخته نشد.  
غلامعلي حداد عادل، رئيس فرهنگستان زبان و ادب فارسي 
هم در خصوص گرمارودي خاطر نشان كرد: موسوي براي 
جوانان كم نظير بود. اين يك ارزشي است كه شايد بيش از 
خدمات موسوي اس��ت. يك روز و روزگاري خيلي اوضاع با 
امروز فرق مي كرد البته بايد اين مجمل را به تفسير رساند و 
همان حكم سركار او را به زندان انداخت و الحمدلله در اين 
34 سال به خدمت به انقلاب مشغول بوده است و همكاري 
ش��اعري روزنامه نگاري و تحقيق را انجام داده است. سيد 
عباس صالحي، معاون فرهنگي وزير ارش��اد در اين برنامه 
اظهار داش��ت: به نظر من در اين افقي كه چند سال تنفس 

كرده ام آقاي گرمارودي يك شخصيت كم نظير است.

معاونوزيرارشاددرمراسمبزرگداشتعنوانكرد
موسوي گرمارودي براي ما نوستالژي است

نادرطال�بزاده،مستندس�ازوپژوهش�گر،
ضمنگلايهازسخنانرئيسسازمانسينمايي
دربارهش�كايتازهاليوودووكيلفرانس�وي
ايران،گفتاصطلاحوكيلشيطاندرامريكاو
اروپاتكهاياستكهصهيونيستهابهوكلاي

اشخاصضدصهيونيستمياندازند.
به گزارش »ج��وان«، عصر ديروز در دانش��كده 
معدن دانشگاه تهران، نادر طالب زاده در سخناني 
ناگفته هاي خود را از برگزاري جشنواره »افق نو« 
و كنفرانس »هاليووديسم« مطرح كرد و به برخي 
از شايعات پاسخ گفت. وي با اشاره به تلاش برخي 
از رس��انه هاي داخلي و به تبع آن تلاش گسترده 
رسانه هاي خارجي به مربوط كردن اين دو مراسم 
به هولوكاس��ت، گفت: اين دو مراس��م ربطي به 
هولوكاس��ت ندارد، چراك��ه امروز ما از مس��ئله 
هولوكاس��ت عبور كرده ايم و مس��ئله روز امريكا 
لابي صهيونيس��تي اس��ت كه كتاب ها و مطالب 
بسياري درباره آنها ارائه شده است. طالب زاده با 
اشاره به اينكه در اين مسير افرادي چون »لوئيس 
فراخوان« رئيس گروه امت اس��لام امريكا كه در 
عين ضدصهيونيست بودن ضدسفيد نيز هست 
دعوت نش��ده، افزود: افق نو و هاليووديس��م كار 
جديدي از ي��ك ايده واحد بود ك��ه روي بيداري 
ش��كل گرفته پس از 11 سپتامبر سرمايه گذاري 
كرده بود؛ بيداري  اي كه چهره هاي شاخص آمدند 
و ايس��تادند، چراكه پس از 11 س��پتامبر جنگ 

جهاني عليه تروريسم شكل گرفت.
وي با اش��اره به اهداف اين دو مراس��م تأكيد كرد: 
مي خواس��تيم از يك طرف حقيق��ت ماجراي 11 

سپتامبر آشكار شود و از طرف ديگر نقش رسانه ها 
در خاموش كردن مردم در اين زمينه را مطرح كنيم 
و افق نو و هاليووديسم بهره بردن از اين پتانسيل بود 
چراكه مي دانستيم كساني كه در اين زمينه حرف 
دارند در ته��ران مي توانن��د حرف خ��ود را بزنند. 
طالب زاده با اش��اره به ايجاد شدن امكان برگزاري 
چنين كنفرانسي توس��ط وزارت ارشاد دولت دهم 
افزود: دعوت از نخبگان ضدجنگ و آگاه امريكايي 
فرصتي است كه همگان بايد آن را غنيمت بدانند. 
وي با بي��ان اينكه خيل��ي از اس��اتيد و چهره هاي 
ضداس��رائيلي در اين همايش ها حضور داش��تند، 
افزود: برخي از كساني كه در اين دو مراسم آمدند 
به علت مخالفت با صهيونيس��ت ها از دانش��گاه ها 
اخراج ش��ده بودند كه از جمله آنها فينكنش��تاين 
بود كه قرار بود در اين دوره حاضر شود و قول داده 
بود نوام چامسكي را براي دور بعدي هاليووديسم 
دعوت كند. طال��ب زاده گفت: چند تن از اس��اتيد 
امريكايي براي ديدار با آقا نامه داده اند كه احتمالاً با 

لغو جشنواره آن هم لغو خواهد شد.
دبير جشنواره افق نو ادامه داد: افرادي چون سناتور 

مايك گراول، دنيس كوئينسچ و... به اين همايش ها 
آمدند كه رسانه هاي غربي هر چقدر تلاش كردند 
اين مسئله را سانسور كنند، نتوانستند؛ حال شما 
ببينيد كنفرانس هاي بخور و بخوابي كه مي گذارند 
و اثري ندارد؛ البته ما تنها از ظرفيت ايجاد ش��ده 
جمهوري اسلامي اس��تفاده كرديم. در اين مراسم 
كه با پخش كليپ ها و ارائه اطلاعات رس��انه اي به 
برخي نتايج مثبت هاليووديسم و افق نو اشاره شد، 
طالب زاده درباره اينكه چه كس��ي مسئول اصلي 
است، گفت: دوس��تان وزارت ارشاد شفاف سخن 
نگفتند و در لفافه سخن گفتند، بعد گفتند بررسي 
مي كنيم كه اين چه هست اما گويا جروزالم پست 
و رسانه هاي اسرائيلي خيلي شفاف تر فهميدند كه 
هاليووديسم و افق نو چه بود. وي با بيان اينكه همه 
تلاش هاي اساتيد امريكايي و ضدصهيونيست در 
اين همايش ها برگرداندن دليل ها به سوي امريكا 
بود، افزود: يك��ي از ميهمان ها رودريگز مس��ئول 
نظافت يكي از دو برج دوقلوي 11 سپتامبر بود كه 
نكته كليدي صحبت هايش در اين حادثه اين بود 
كه قبل از برخورد هواپيما از بالا انفجاري در پايين 
حس كردم و اين فرد كه امروز مسلمان شده قهرمان 
امريكا بود و از او در كاخ سفيد تقدير كردند اما بعد 
از گفتن حقايق بارها از سوي چهره هاي مختلف از 
جمله بوش پسر و كيس��ينجر تطميع شده بود كه 

قبول نكرده بود و زندگي سختي را گذراند. 
طالب زاده با بيان اينك��ه نمي دانم چرا افق نو را به 
تعطيلي كش��اندند، تصريح كرد: البته به محض 
اينكه اين خبر منتش��ر ش��د در تل آويو عروسي 

راه افتاد.

واكنشطالبزادهبهاظهاراتايوبيدربارهوكيلفرانسوي

وكيل شيطان، تيكه پراني صهيونيست ها به مخالف شان است

گزارش3


